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Interviewer, Russell B. Sugarmon, Jr.


[0:00:00]
Interviewer:
This is Elizabeth Gritter, interviewing Russell B.  Sugarmon, Jr., on June 19th, 2004, in Memphis, Tennessee.  
Sugarmon:
If he ever found out what we had done – Pruitt.
Interviewer:
Oh, with Pruitt?
Sugarmon:
Yeah, anything else, I don't care.
Interviewer:
Oh, he, well, it's interesting, because he mentioned the same people you did in your speech with Maxine Smith's opening reception is the great heroes, Nelson Mandela, Martin Luther King, Jr.  – 
Sugarmon:
Yeah, yeah.
Interviewer:
And Gandhi.
Sugarmon:
Yeah.
Interviewer:
And it was interesting to hear from him about how he personally changed, and – 
Sugarmon:
He did, but I, and I'll tell you what – my story about him, but – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
I guess maybe you could – we, you know, he was representing the city or the airport.  I was representing the NAACP on a desegregation, sit-in in the lunchroom at the airport.

[0:01:01]
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
Did he tell you about that?
Interviewer:
No, no.
Sugarmon:
And so, I had filed a suit, and as I turned out, before the thing – we had a judge, a single district court judge, his name Speed Boyd, he was speedy and ________ for civil rights cases, and before it came to court, a nationally famous – I can't think of his name, a black reporter came through and they tried to segregate him.  

 
Caused real furor, and it was, it made national headlines, because he was like a New York Times reporter or a network reporter.
Interviewer:
Oh, okay.
Sugarmon:
And the got so embarrassed, they did this desegregated – Tom Pruitt and I just signed an order where they agreed to – 
Interviewer:
Oh, really?  [Laughs] 
Sugarmon:
________ it's like all that ________ except the ________.  You'll ________ in desegregating – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
But later, or after the, well, if I'm gonna talk about this stuff, I guess I could do it in context.  Where you gonna start this thing towards?

[0:02:00]
Interviewer:
Well, I'm, we can fill out the life history form later and the, I have to take down words too.  It's a ________ at the end ________.
Sugarmon:
No, we can gone, we can gone do it.
Interviewer:
But, and that sort of stuff.  We'll deal with it later.  Well, so, I'm thinking about making a focal point on my thesis being the '59 election and looking at what you hoped to achieve through politics.  And I looked up the works that you had recommended to me.  ________ work and the ________, it goes ________ Institute, so I – 
Sugarmon:
You got that?  Did they have a copy of that?
Interviewer:
Yeah.  I have all that.
Sugarmon:
Oh, okay.
Interviewer:
So, and I looked at like the newspaper coverage, but, like, your significance of political activity, the significant of the election, what your hopes and aspirations were, and how it, the black electoral mobilization later evolved.  Interested particularly, too in learning about like the Shelby County Democratic Club and the Tennessee Voters Council.
Sugarmon:
Have you got a copy of our bylaws?  We had a charter and bylaws we adopted.  
Interviewer:
Of the Democratic Club?
Sugarmon:
Democratic Club; Shelby Democratic Club.
[0:03:01]
Interviewer:
No, I don't.
Sugarmon:
I'll see.  I'll have to find one for you, because I used to have, I don't – maybe we, I got the names of two or three people who are still around, that are very active in the Club ________ – 
Interviewer:
Oh, okay.
Sugarmon:
And then there's a student named Grace Meechum.  Now, she's a retired teacher – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
But she was a senator for Lemoyne, and she's been active.  She's stayed in touch with a lot of those kids who sat in – 
Interviewer:
Oh.
Sugarmon:
And I think she was active in the young democratic group that my wife organized for the volunteer ticket ________ – 
Interviewer:
Oh.
Sugarmon:
________ say my wife and me, my then wife, Miriam –  
Interviewer:
Yeah, yeah.
Sugarmon:
And – 
Interviewer:
Okay.
Sugarmon:
She could probably give you her own, because she's been, she was involved – after that, when I, when we did our campaigns – my writing is terrible, and I used to do a couple of things, a flow chart for the campaign structure, which would be a sheet that would go about 12 feet across the wall and it ranged in the weeks up to the election slates ________ three months or four months out.  

[0:04:08]
 
And each day, I'd mark a stage we're supposed to be at, and, and we'd break it down to where we got various functions outlined on this wall and we'd check them off, and she used to draw them for me.  I'd do it, I'd do it in pencil, and she'd draw into copy paper for me.  I think she – 
Interviewer:
Grace Meechum did?
Sugarmon:
Yeah.
Interviewer:
Okay.
Sugarmon:
I can show you – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
Let me bring some of this crap ________ – 
Interviewer:
Okay.
Sugarmon:
Because I, I guess ________ get to some of that in sequence.  After Clement won governorship, the reorganized, we had a reorg – 
Interviewer:
What, when, because he won a few times.
Sugarmon:
This was '50, what?  '60?
Interviewer:
Okay.
Sugarmon:
'50, something like that.  
Interviewer:
Yeah.

[0:04:47]
Sugarmon:
It was right after the '59 campaign.  We had, I think that it was every two years or maybe the last election of a two-year term.  It might have been the first election of a four-year term, because it used to be every two years.  Two years before that election, anyway, there had been an election and it might have been, it might have been '58.  I'm not sure about the time frame, but the city mayor, (________) Edmond Orgill had run for governor.

Interviewer:
In '58.
Sugarmon:
I think, was that '58?
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
Clifford Allen who was the assessor for property for Nashville had run for governor.  Julio Jadee had run for governor, and Buford Ellington.  It was all four of them in the Democratic Primary, and the primary at that point, you won the Democratic Primary, you were it.  

 
Statewide, it was a Democratic state except for a Civil War residual of Republicans backing in East Tennessee for the Republican Party.

[0:05:55]

We endorsed, although the National Black Committee endorsed Clifford Allen, Chattanoogeans endorsed Julio Jadee.  He was, he had the support of the unions over there.  The unions were the most sympathetic group to the black plight.  So, they went for him, and the West Tennessee black agriculture people went for Buford Ellington, because he was a West Tennessean and they were familiar with him.  

 
So, everybody voted for the horse they knew.  And when we got through, we had ________ and affected about 7,000 homes.  And in those days, you can tell, black vote  ________ easy, because it was all identified as black vote ________.  But so, we had, I guess after the '50s, all this campaign in '59, we had this turnout.  

 
So, before the next year, before that next election, we got, was it the '60 Census?  I think it might have been the '60 Census.  When Williams come and won his first ________.  Two years later, '69, '61, '62 – 

[0:07:00]
Interviewer:
Okay.
Sugarmon:
'63 or '64.  It was '63 or '64, I think.
Interviewer:
Okay.
Sugarmon:
All ________ got – then, there was no such thing as computers and all that stuff.  I got a printed soft copy, statistical abstract of the '60 Census from Tennessee, and we looked up the black population in every county in the state.  I mean ________ to organize a state, the black vote was in the five major cities, in Memphis, Nashville, Knoxville, Chattanooga and Jackson and west of the Tennessee River.


There's a band of counties in middle Tennessee, outside of Davidson Country, where you might have ten or 12 percent, but East Tennessee or ________ County had at zero, or maybe statistically insignificant numbers.  So, and you can get lists of school teachers by race, of barbers by race, of beauticians by race and we got those.

[0:07:57]
 
And we sent a statement out showing how to vote ________ said, "Look, we are canceling each other out all across the state.  So, we want to meet at Fisk University, gave him a date and a time ________, and I can't think of his name, the other guy, got part of Johnson Hall for us.  And we also got the Grand Master of the Prince Hall Masons, and he got the woman who was his counterpart among the Eastern Stars.  


I think that's what they call them – the female branch of the Masons.  They wrote all their lodges.  I think at that point there were 12,000 Masons in Tennessee, spread across West Tennessee, the organization.
Interviewer:
Twelve thousand black Masons?
Sugarmon:
Black Masons – 
Interviewer:
Okay.
Sugarmon:
In the counties, you know, rural counties, you know.  So, we got to let every one of those 52 counties had five or six people there, and we immediately said, "Let's organize and upshot we can't, because he's ________ council.

[0:08:54]
Interviewer:
Had five or six Masons there?
Sugarmon:
Five or six – no, five or six people from, of all kinds.
Interviewer:
Oh.
Sugarmon:
Some were Masons, some of the – 
Interviewer:
Oh, I see, at the meeting.
Sugarmon:
________ from that list, from that contact.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
So, we agreed to meet again ________ to draw up a proposal for statewide organization, and at the next meeting, we had more people and we adopted the organizational rules and set up the Voter's Council, and we had three grand divisions.  And there was a grand division vice chair for East Tennessee, Middle Tennessee and West Tennessee.  

 
Each one of those grand divisions had a substructure within the statewide.  And then we had organizations by county, Voter Council.  Most of it – there were every one of the 52 counties hadn't always started out with a group working in it.  Union City up to Tennessee, up to, Union City on the Kentucky border, west to Bristol on the Kentuck-, on the Virginia border east, we had groups in every one of those places.


And that first ________, Grace was the one where we gave that study we had for governor.  What happened, we'd also backed Kiefer up, but he was being challenged.  He, for his, if he succeeded in hanging onto the Senate seat, he would have been probably had a safe seat by then, but right after he got elected – and in that election, that '59 – 

[0:10:17]
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
The presidential election was November of that year, right?
Interviewer:
In '60.
Sugarmon:
That was Johnson, Johnson, Goldwater.
Interviewer:
Or '64 is Johnson, Goldwater.
Sugarmon:
Yeah, '64 election.  Okay, that's the, that was his second term, then.
Interviewer:
Okay.
Sugarmon:
And that election, that was the most effective election we were ever in.  We won both Senates, we kept both Senate seats and five congressmen were elected.  And not one of those races was a victory margin bigger than the black margin of folks we got.
Interviewer:
Oh.

[0:10:57]
Sugarmon:
So, it was clear that the Voter's Council had emerged as a factor to be reckoned with.
Interviewer:
Are you familiar with the article, "Tennessee Politics ________"?
Sugarmon:
No, who wrote it?
Interviewer:
I'm not sure, but it was in the Journal of Political Science, and it talked about how the black vote had provided the margin of victory for the Clement race.
Sugarmon:
No.
Interviewer:
If you want a copy, I can get you a copy of that.
Sugarmon:
What happened was immediately after Clement got sworn in, you know, before the second year, Kiefer had a heart attack and died, remember, so, we were sweating, because he wanted to run, he announced he was gonna run for something, and Ross Bass, who was the congressman from Middle Tennessee District on the Alabama border, he had announced he was gone run.  And at that point, one of the civil rights ________ was Mike ________ from Alabama.  I don't remember which now.  
[0:11:51]

Whichever one they started first was being worked through the Congress.  So, we was sweating.  So, we told the Senator.  We said, "Well, Senator, you know, you've got that bill on the agenda up there.  So, there's no point in you talking until after that bill's been voted on, because we want to see – you've got to take a position we can live with, because you're asking for our support against a governor we backed."


And he said, "Oh, okay."  So, he voted for it, and then we really ________ mind, because hell, this is Clements, the governor we put in office is gone run and Ross Bass is gonna run for this Democratic Primary seat, oh, God.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
So, what happened, on Clements, when he announced in his speech, the first thing he did was criticize Bass.  He said, "Had I been your Senator, I would have not voted for the – whatever it was – Civil Rights Bill that the incumbent did." 

 
And all the papers did was Clement, attached Bass as support – and ________ civil, that one position, he went on to explain that he had some problems, specific items, but not the whole bill.  But it got lost, and we just put copies of that as a headline on all of our material and then – 

[0:13:06]
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
We backed Bass.  And so, afterwards, Clement told somebody, after that, he really started filling out, you know, looking at those jobs and employment.  So, he, I mean, he got back and ________ he told somebody, "I wish the hell I'd looked at that thing [Laughs] before the election come."  But we had highway patrolmen statewide before New Jersey did.
Interviewer:
Wow.
Sugarmon:
But it was during that era, back right then.
Interviewer:
Yeah.  And what happened when Bass got in office?  Did he stand by and take Civil Right stances and support bills, then?
Sugarmon:
He was pretty good, but it really was his wife.  He was sort of an alcoholic.  His wife was a gorgeous woman.  She was a model – had been, but she loved politics and she loved the issues, and she was in favor of everything we wanted, you know, but, I mean, between her pressure on him – I don't know whether it was us or his wife, but a lot of what he did, I know she had to have made a difference on.

[0:14:02]
 
But, you know, Avonale, I think it might have been, ________.  That was his second wife, I think.  But I think when they got divorced, he disappeared.  [Laughs]  He fell off the radar.
Interviewer:
She was like the power behind the ________.
Sugarmon:
She was, she was the one who made him worthy of being the Congressman.  [Laughter]  Put it that way.
Interviewer:
Wow.  How accountable did you keep these politicians who you helped elect?
Sugarmon:
Well, with Clement, that made sort of a statement.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
And he helped – when ________ after that '59 election, that next year when the governor's race came up, we flipped a coin to see who would run for the Senate and who would run for the House.  It was by districts then.  I pulled the Senate Race, and I think we thought maybe 35,000 again vote.  I got about 40,000.  I lost by a few thousand, and he got, he won his race.  

[0:15:10]
 
The House district race was a third of the vote in the Senate and he had, had a ________ precincts ________ he ran.  For the next year, I won the district race – no, I don't know, maybe they won some districts after he won, then – anyway, the district I was living, I won.  The Worthington, the 1395 ________ Worthington.  


So, the second term, I was up ________ general assembly house then, but Clement supported the legislation that we were backing, but we couldn't get it out of the, out of – because the first time when it went the first, when they was up there by themselves, there weren't any Blacks except him anywhere, I don't think in the legislature.  Then that next year – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
Some from Nashville, one from Chattanooga, and two of us, two more from Memphis.

[0:16:00]
Interviewer:
Would you say that was the direct result of the work of the Tennessee Voter's Council?
Sugarmon:
That's the Tennessee Voter's Council, yeah.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
I mean, we practically had to piss Avon Williams off and make him run ________.  He's be up there to keep an eye on us.  [Laughter]  He was fantastic, but, I'm trying to think.  Yeah, Memphis, Nashville and Chattanooga –  I don't think Knoxville ever got anybody up there.  Maybe they do now.  And I think Jackson may have this.  

 
Somebody else up there, maybe from West Tennessee that I'm not sure.  You probably know more about that, because I haven't ________, but the –  we get law, we introduced a law ________ minimum wages for maids in Tennessee.  And that to repeal the death penalty, and Clement backed both of them.  

[0:17:02]
Interviewer:
What was the first one, it was – 
Sugarmon:
A minimum wage law for the state covering maids.
Interviewer:
Oh, okay, yeah.
Sugarmon:
And we got it passed in the House and it never got out of Committee, neither one of them in the Senate.  There was a death penalty, because Clement was against the death penalty personally, and he made a speech, he started crying when he talked about it.  

 
He'd get up there, "You don't know what it's like," blah, blah, blah.  Well, ________ there was a guy, a senator from East Tennessee –  East Tennessee is Republican and he was hard nosed.  I think he must have represented all of them Deliverance type people ________.  [Laughs] 
Interviewer:
The religious right and ________.
Sugarmon:
Them kind that look funny, all of them got crooked eyes, they cross eyes the same way, their inbreeding, the genetic, the genetic Melvin – you remember the – did I see the movie, Deliverance, that movie about the ________ River?
Interviewer:
No, no.

[0:17:50]
Sugarmon:
Oh, you didn't ________ what they call dueling banjoes.  Well, his whole argument that he had done research for, against abolishing the death penalty was that it was cheaper.  [Laughs]  He had the, there were other Senators ________ why he was talking about.  They said, "Look, I'm against repealing on principle, but that's not my principle.  That's him."  [Laughs]  


They were differentiating their positions from him.  He embarrassed half of them supporting it ________, but, yeah, you know, a lot of ________ ain't gone make a difference.  They make no distinction.  What's gone get out is the argument conservatives oppose repeal the death penalty because it's cheaper.
Interviewer:
Yeah.  [Laughs] 
Sugarmon:
We're gonna have to distinguish, everybody that wants to at least distinguish them yourself.

Interviewer:
Did you feel that you were able to make as much as an impact in public office in terms of civil rights stuff as you had intended or wanted to do?

[0:19:09]
Sugarmon:
I'll tell you this.  My big disappointment was I changed my focus after I got my divorce.  And divorce and my remarriage.  At that point, I don't think I had any future in elective office for a while.  You know, I got a German wife and [Laughs] – you know, the whole schlemiel stuff like that, but well, this would be pass where you want to go right now, because this is that last election when Martin, just before Martin King got assassinated.
Interviewer:
'67.
Sugarmon:
Yeah.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
What happened.  
Interviewer:
Yeah.

[0:19:52]
Sugarmon:
That election was the first election the city had under the new charter, which went from control legislature, control for any charters or members ________ home ________ referendum, you can change charters.  And we restructured.  We went from a commission form of government, so, it was strongly a council form of government, and we had stopped it two times previously, and the Chamber was pushing for a new charter.  

 
And so, we had told some of them, and there's a big dispute about whether ________ agree with anybody, but we never would have gotten involved had we not understood that runoff wouldn't be on the agenda of a charter.  And they agreed to do that.  And the first issue was council manager, strong mayor, weak mayor and so forth.  


And the Chamber had got somebody from Houston who had assisted Houston in shifting to a council manager fund.  Their position was it was efficient.  And we said, well, efficient is good, but it also has to have some effective representation from the various groups that make up the population.  

[0:21:07]
Interviewer:
Right.
Sugarmon:
They had, we had black, white big issues.  They had three black, white and Hispanic, even with them, but they brought him over and – to talk to us about the farmer and how it worked and the impact on the budget and all that kind of crap.  He said, he was bragging about, "Any questions?"  And I said, "How many Blacks do you have?"  He said, "Oh, we've always had Blacks on – I think two."  


And I said – and they're elected from districts ________.  How many" – no, they're elected citywide.  I said, "How many of them have carried the black vote?"  He looked, he said, "Well none of them, but, you know, they got" – [Laughs] so, that ended the discussion on that.  Neither one of them has got black support.  So, that says something.  That's like Clarence Thomas type representation.
Interviewer:
Yep.

[0:21:57]
Sugarmon:
So, the Chamber knew us well enough not even to go that way, but what we did – we didn't want, and the big, then the next question was whether or not we wanted all districts, if we – and we were 30, about 33 percent of the vote.  And the next issue was whether we wanted to go with districts or what, or some mix.  

 
And if we're going by districts, we would have had, maybe picked up one more seat, I think two or three, and we might have gone from three to four.  But it would have been a minority a ________ minority would know we could have made noise but not had any leverage.  So, we just ________ Jesse and I talked about it.  

 
We decided it would be best if it was a combination of at large plus districts, so that the districts guaranteed representation on the ________, but the at large gave you a chance to have, access seats that wouldn't have to be so parochial, because the district – you're pretty well locked into what the folk in the district think.

[0:23:02]
 
And usually, it's the lowest common denominator of what the folks in the district think about issues, positions on issues.  And we figured with some at large seats, you might be able to get combination out of that of people who were willing to focus on agenda items that made sense for the whole city.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
And so, we had that in place.  I think we had Sixth, Seventh District and six, five or six at large.  Then you had to have either one or two district seats to pass anything, a budget or anything – 
Interviewer:
Okay.
Sugarmon:
Which gave us some leverage, and it probably had to be two.  One, one person ________, I forgot the ________, right now, because the election added one more seat after the smoke cleared from Martin's death, you know, but we had figured up until we adopted the thing we'd get an at large slate, cause there were white groups we could work with – 

[0:24:01]

League of Women Voters and the unions and stuff, and put a slate out backed by the Democratic Club and those the group, drawing from that group.  Well, we had a slate of blacks and whites that had some attraction across the city where we could put in, and that large component, which with the votes necessary to make a majority would give the city the ability to have new focus – more than parochial issues.
Interviewer:
Yeah, for having the – 
Sugarmon:
________ – 
Interviewer:
Large ________, yeah.
Sugarmon:
And the reason we thought it would be good is because at that point, we still had that Democratic Club intact.  We had gotten a sales tax passed for school because it wasn't any other source of money, and it carried in the black wards.  The black vote was what put it in.  

 
The NAACP endorsed it.  They said, "Look, our kids need more money and this is gone be, this is the worst kind of thing for poor folks to have, but it's the only source we got."  And so, we had an informed electorate at that point, because of that network we had.  The precinct – 

[0:24:58]
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
Run all the way across the city.
Interviewer:
That was put in place by '59.
Sugarmon:
Yeah, yeah.
Interviewer:
After '59.
Sugarmon:
Yeah, yeah, '59.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
And, and we figured with that in place, we could probably sell their issue enough.  Once we got it off the ground, we felt like it would be self-sustaining once folk understood how it worked.  You could get heard, but then ________ across the city, plus the ones who are really strong on narrower issues, on narrow focus would somewhere be out there for everybody to hear.  And maybe we could give the city a chance to look beyond the parochial.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
And what happened was while we were doing that, the County Commission adopted a resolution creating a runoff.  Well, it was illegal because until the new charter was adopted, it had to be done by the legislature, and the legislature wouldn't vote for special acts of local application unless the local people supported it.  And we had, blacks ________ stop it.  

[0:26:07]
 
And so, what they did was they created it and all, the only affect it had – and then, at that point, we had to decide, and you know, it took, it, I think Marion Boyd was still the only judge here in the federal district at that point, and we knew that if we went to court then, it would be two or three elections before we got litigated and ________ for any impact.  So, we decided to try and if we lost, then go to court.  

 
So, the first body that came – Henry Rhode was the mayor, he won the mayor's race.  ________ was gone run.  He decided to run anyway.  He got accused of being bought.  I mean, he had the best practice in town, because his family was one of the founders of the Universal Life, and they owned a third of the stock, and he was the only one, a major stockholder who was a lawyer.  

[0:27:00]

So, he got all of their business.  So, he didn't need, he had a built in, you know, had a ________, real estate stuff and all that stuff.  So, money wasn't an issue with his family, you know, cause I think the three of them that ________ interest in the Universal was ________ by $12 million, I mean, worth of stock.  
Interviewer:
Wow.  
Sugarmon:
That's what their share of the value of the stock was.  So, but anyway, that's what he got accused of, but anyway, the ideas was if we lost, maybe we might make it with the runoff, but we didn't, and so, what happened was that's when the garbage ________ strikes and when Martin Luther King got killed here.  
Interviewer:
Oh.
Sugarmon:
We were sort of frozen.  I mean, by the time we got over the shock and the – you know, it was a whole different ballgame.  My son handled that suit on the issue, the issue came up in about two more elections and he just filed – all he did was file to them theory of his case and the courts agreed and threw out the runoff, because it shouldn't have been the guiding law of the city, because – 

[0:28:08]
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
It wasn't promptly passed, and after his throwing out, there were about five or six black judges elected, bam, right out the – which show you without that runoff, we would have been in there then.  And we – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
Decided if we go to court now, the way it is, if Boyd gets that case, it's going to be two or three terms before we get it back for a hearing – 
Interviewer:
Right.
Sugarmon:
And we didn't want to wait that long.  We figured, let's take the shot and so, if we miss, we just sue after that.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
And what happened was we missed and then King got killed.  So, that just – it froze the whole organi-, I mean, all our folk were grieving.  
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
Because, I mean, they were the ones who were marching and shit.  They were – pardon my language.  [Laughs] 
Interviewer:
That's all right.
Sugarmon:
They were the ones who felt it, because they were the ones whose back was, had the load.  
Interviewer:
Yeah.

[0:28:58]
Sugarmon:
So, it hurt us all the way through.
Interviewer:
So, that assassination of King had a definite impact on the black political ________.
Sugarmon:
Well, it took us out for a while, you know.
Interviewer:
Yeah, yeah ________.
Sugarmon:
By the time we had got some semblance of any enthusiasm for anything, ________________ was a dominant force.
Interviewer:
And it was a result of the organizational network with the Shelby County Democratic Club, and the increase in black voter registration that laid the groundwork for the Fords to come in office, because you were telling me that the '59 elections, '60, were the groundwork for what later happened.  What were you hoping to achieve through political activity ________ – 
Sugarmon:
Well, through – if, I still wonder what would have happened had there not been that runoff ________, and we'd won it.

[0:29:58]
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
See, this might be a totally different city, now.  
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
Because that kind of ________, because you had an option, like corporate voting, you can single shot, but that gives you representation with no leverage.  If you're talking about a vote, you need to have influence on one more than half, you know, a majority.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
Ability to march on the ________ on any issue.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
And that would have been the formula.  And it gave every group a vote or two where they could count on as their safety valve on issues.  So, it would set the stage for dialogue more than parochial, but at the same time, everybody would have some kind of sense that they ain't gone get their heads cut off in the process or chopped up in the process, because they have a safety valve.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
I mean, it was a formulation – I don't think anybody's done yet, but we had with that apparatus, I felt we had the ability to try to sell it and make it a viable option for cities with minorities, racial minorities involved.

[0:31:00]
Interviewer:
Yeah, yeah.
Sugarmon:
Or any kind of minorities involved.
Interviewer:
Right, right.
Sugarmon:
And we need it, because we, ________ like I ________ did you hear my speech?
Interviewer:
I did, I did.
Sugarmon:
I think if we don't get it right here, it ain't gone get right anywhere on earth.  I mean, this is the only place where there's even any semblance of a pretense of trying to have an umbrella type government that recognizes people of whatever color.
Interviewer:
Right.

[0:31:47]
Sugarmon:
Most people just tolerate minorities.  But after the Clement election – getting back to Tom, go, I mean, Ross Bass was the Senator, and I guess maybe there was another seat added, no, maybe a third seat added, because my Baylor Brown might have been one of the district judges if I'm not – I wasn't ________ on the judges as I was the power structure in the city, but there was a vacancy on the district court here.  

 
And there was a meeting in Chattanooga for something.  I don't know, but Ross Bass was there and he had been, we had been writing him for about – you know, "Don't saddle us with somebody who is gonna really be an obstructionist like Marion Boyd was."  And Hooks was talking to, and Bass said he had to come up with a name in two or three days.  And he was, somebody had suggested what's his name, next door, Tom – 

[0:33:06]
Interviewer:
Tom Pruitt?
Sugarmon:
Tom Pruitt.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
I knew him and respected him.  We all did.  We respected ________, we discussed it.  Said, "Oh, God, if we get in, then we won't be able to handle him."  And I – so, our position wound up being he said, "I've been doing everything for you all and the conservatives are about to wear me out.  I've got to give them something." 

 
So, our position was, "If you have to give them ________, give them a dumb one."  [Laughs]  "Don't give ________."  That was before anybody – we had no idea he would grow like he did, you know.  
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
"We'll never be able to get anything out of this court."
Interviewer:
Yeah.  Right.
Sugarmon:
But anyway, that's my Tom Pruitt story – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
Now, ________________.  
Interviewer:
Yeah, when I talked to Pruitt too, I was just struck by his intelligence and the way he viewed things.

[0:34:02]
Sugarmon:
I don't know if he knows what happened to him, because our position came because we couldn't say anything negative about him in terms other than philosophical at that point.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
He was, he was conservative.
Interviewer:
Right.
Sugarmon:
So, our position was if you can appointment a conservative, just give us somebody who's ________ – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
Because the guy they appointed, he's not a bad guy, but – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
He ain't Tom Pruitt, you know what I mean?  [Laughter] 
Interviewer:
Yeah.  Right, right.
Sugarmon:
I wouldn't want to make him feel bad, because he's still around.  His wife's still here.
Interviewer:
What happened to the Shelby County Democratic Club?  I understand that there was something that happened.
Sugarmon:
Well, we used to have schism every election.  Let me get this ________, I hate to – I guess I'll tell you how it was structured.

[0:35:07]
Interviewer:
Okay.
Sugarmon:
After the '59 campaign in August, I guess maybe 1,000, 2,000 people had indicated they wanted to stay together to work on stuff.  So, we put together a charter and had a meeting at one of the churches.  It must have been ________ Reverend ________ church.  He's a retired, Bishop Button, Henry Button.  He's here.  Do you want to talk to him?
Interviewer:
Henry Button?  
Sugarmon:
Mm-hmm.
Interviewer:
Oh.
Sugarmon:
Bishop Henry B.  He's a bishop now, AME bishop.
Interviewer:
Okay.
Sugarmon:
Even a CME bishop.
Interviewer:
I thought he died.  He was one of the people – 
Sugarmon:
Recently?
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
Maybe, I, if he died, I didn't know it.
Interviewer:
Oh, okay, yeah.
Sugarmon:
The black Baptist preachers ________.
Interviewer:
________ life?
Sugarmon:
Mm-hmm.
Interviewer:
Okay, yeah.

[0:36:01]
Sugarmon:
But anyway, the thing called for precinct clubs to be organized in any precinct where I think it was ten people interested in having a membership, setting up a club.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
And the people, the members from that precinct elected a chairman and a secretary, and it was more than ten people in the club.  They elected a chairman, a secretary and another member, because under the chairman, by virtue of being chairman would be automatically on our Central Committee.  And our Central Committee was made up of at least one person from every precinct in the club.  


And one person plus, in addition if the club was more than 10 people.  And that committee was the one, the Central Committee elected the countywide offices and that committee was the one that endorsed – 
Interviewer:
Yeah.

[0:37:00]
Sugarmon:
And at the beginning, we'd have votes like 180 to 200 or something like that – really big participation.  And we had, every meet, we met every month, and we'd have just ________ at that point Lockett was on the county court, Jesse was on the country court, county commission now, but there would be reports on what was going on; the very latest every month.  

 
So, we had a lot of education going on, like, on the sales tax, we had discussions about that, and what it meant to the school system, then.  Throughout the precinct we just talked about it in the precinct and the churches and stuff.  So, we could get a hearing for our position on a hearing, you know, better than anybody else in town, I think.  So, you're not taping this are you?  [Laughs] 

[0:38:01]
Interviewer:
You want me to turn it off?
Sugarmon:
Well, I'll tell you what happened here.
Interviewer:
Yeah.  So.
Sugarmon:
Well, that's why we decided to go ahead, because if we pulled Marion Boyd, we never would have got that case.  ________, when the first school case hearing happened, there was one judge – he got it.  And his predecessor in that court had gone to the circuit court, Sixth Circuit Court of Appeals – Martin was his name.


The first hearing, Bob – worked for the NAACP – Bob – 
Interviewer:
Carter?

[0:38:44]
Sugarmon:
Carter was assigned to this district.  So, he came down for the hearing and before the thing started, the lawyer representing school system – I don't know.  I think it might have been, I think it was Jack Petrie, then.  He came over and said that the chairman of the school board, and that was Walter Chandler, said they had a meeting two nights ago and he want, he had to be in New York.  

 
He had to catch a plane out at 9:30, 10:30, whatever it was, and would we have any problems with him putting in his testimony out of turn.  And we said, "No, we don't have any problem with that."  So, we put him on, and he said that the school board had called a meeting two nights ago, and what was the business of the meeting.  

 
Well, in light of this case, and in light of the Brown Case, we thought we might discuss it before the court, the hearing opened.  I said, "Well, what was a result of this discussion?"  "Well, we adopted a motion."  I said, "Do you have the motion?"  "Yes."  And the motion was, "Where of," and, "Whereas," you know, like, Brown v Board of Education, blah, blah, blah, ________ whereas and wherefore.  

[0:39:47]
 
"Now, therefore be here resolved that the school system in the city of Memphis is now and shall be for hence hereafter desegregated."  And so he put that in the record and Judge Boyd put his pencil down, put his pen down and he looked around and said, he says, "I'm so proud."  He says, "This just shows what outstanding people – we have law abiding people." 

 
He said, "The court only has to speak and here they are meeting, and didn't have to meet ________ and they've done this fine work."  And he says, "This case is moot."  And dismissed the ________ case and threw us out of the court.  We had to go, we had to appeal the damn thing to get it back on track.  

 
He used to do that to – on the Evers, on the Evers v Transit Authority case, they called Evers out of turn first on an issue of jurisdiction, and asked Evers where he works, at the post office.  He said, "How do you get to work?"  "What do you mean?"  "Do you own a car?"  "Yes."  

[0:40:42]
 
"Do you drive a car to work?"  "Yes."  "What were you doing on the transit authority bus that day when you wouldn't move back to the back?"  She said, "I just felt like riding to work on the bus."  And Lloyd ________ says, "Your honor, I don't think this man is understanding.  He's not a real patron of the bus system.  He rides a car.  He has no" – He threw us out of the court on the issue.  We had to appeal that to get it back down to ________.
Interviewer:
Oh, boy.
Sugarmon:
So, with that background ________ – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
We'll never – it'll be five years before we get the damn thing back on the merits.  And that's when we decided to take, you know, go and take a shot, and if not, right after that, we would be in court before that.  But what happened is after they got – the first thing that hit them was that public works strike, and – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
That's when King got killed.  So, we never, it never, phase two never got – we never got to phase two.
Interviewer:
Yeah.

[0:42:05]
Sugarmon:
So, now where?
Interviewer:
Well, what, you know, it's interesting ________ the ________ Civil Rights Movement focuses on legal action during the 1950's and – 
Sugarmon:
Well, we had – there were three legs.  Legal ________ and political.
Interviewer:
Yeah.  What did you hope to achieve by the political action, and by voter registration and so forth?
Sugarmon:
Well, about the political action, we could have some impact on the school system and on the police, and on services to the black communities.  You know, black areas of town.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
I mean, a lot of things that weren't glamorous, but they're workings of government – 
Interviewer:
Right.

[0:42:58]
Sugarmon:
And employment.  The next election after the, that August primary  – the '59 and '60 election, the County Commission was a three person commission.  Rudolph Jones David, Sr.  – the son and I are good friends – 
Interviewer:
Oh, okay.
Sugarmon:
He's a liberal conservationist.  I mean, they're – I mean, Rudolph Jones, David Harsh, David, Rudolph Jones, David Lillard, and David Harsh and ________ Lillard – anyway, three – Harsh was the Krump era.  
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
And the "liberals in town" – they were the residue of the Krump era and they were trying to root them out.  You know, Kiefer's always beaten Krump.  And so, Lieutenant Lee, had been a pretty good friend of Harsh, and he thought his, you know, we ought to sit down with them, because they're in office, and see what they – 

[0:44:10]
 
And Kiefer ________ was running, he was on the ballot then, and he was going to be challenged by Chip Taylor – a guy who had run for governor.  He was one of the candidates.  

 
He ran strong in the ________, but the lost, maybe that's ________________ beat him, I guess.  But we were worried about him as a challenger to Kiefer, and when Kiefer had won here, the way the county worked was the ________ Bank and Trust Company was the bank that made loans to black farmers in the country outside the city, and there were quite a few in those days.  

 
And they were the ones ________ usually ________ substantial black families ________ and so, they had a lot of weight.  People sort of listened to them and so forth, but – 
Interviewer:
Yeah.

[0:44:57]
Sugarmon:
They had a lenient loan policy in getting crop loans, and it was based on whether or not your ward went with, for the machine.  I mean, it wasn't the city wards, they were county.
Interviewer:
Oh.
Sugarmon:
You know, centered around churches and stuff.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
So, I mean, they didn't miss a trick, that Krump machine.  And so, the city banks wouldn't make cotton farm loans to black farmers.  The ________ bank.  So, the first election we couldn't even get people to show up, be seen talking to us about the election, political things.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
This time, we, that was on the agenda and, and so, we decided ________, set it up.  So, we agreed, we had a committee set up.  It was, I think ________ Walker was in it.  I was in it, Jesse Turner, president ________, a bunch of ________ – might have been eight or ten of us and Harsh, Jones, Lillard wasn't there.  Harsh, Jones and the sheriff got in Mel Hines.  

[0:46:03]
 
He was the county sheriff.  They was there.  It might have been one or two other folk there.  And so, what we decided was up until then, the black vote – nobody wanted to be publicly identified as a candidate of the black vote – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
You know, don't – I want your support, but keep it quiet, because it will lose a lot of white vote, and if we're not elected, we can't help.  And we're just – if they're not elected, can't help, but what help have they done so far.  You know, ________.  

 
So, we can't do this now.  Let's see what we can do.  So, we had five, we had four or five issues.  We said, well, we'll consider supporting you, but we want you to do some things now before Election Day so we don't have an issue about what you promised to do, because we have too much promises. 
[0:46:55]
 
And so, they said, "What is it?"  And so, they said, "We want you to take down the signs in every public building under your jurisdiction that says, 'white' and 'colored.'  We want you to start hiring people in nontraditional jobs, like, sheriff and the sheriff was there before Election Day."

 
"And we can't expect you to get Paul Barrett to endorse ________, but ask him if he will stay out of those precincts so we can get our folks and talk with them about why they need to vote for ________."  And there were three or four things like that.  And you come in and you give me that card – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
And we can push your address and give you a list like this – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
Of people you knew or might have known.  And then tell them – I've got some instruction sheets here somewhere, too – you know, first see the ones you know and maybe ten houses or five houses and theory that may be ten or 20 voters – 

Interviewer:
Yeah.

[0:47:57]
Sugarmon:
Theoretically.  And say, we're not asking you to go door to door.  We're asking you to talk to the folks on this list you know, and then get them to talk to people ________ – 
Interviewer:
Oh, and so – 
Sugarmon:
List ________ – 
Interviewer:
You're not showing up cold to the house.
Sugarmon:
Yeah, so, it just, and if we could start that out, they would build and the more, as more, as interest got bigger, you'd have a crescendo of people asking for ________.  And when they recognize, they ________a neighbor like that, and you could push, get the computer to print out their sheet.  Not anybody, but names on their street, you know?
Interviewer:
Wow.  Wow, so, a personal connection, like getting – 
Sugarmon:
________ And I think – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
It will would work instead of having a stranger, you, first thing you do is go around and canvass.  If they see somebody they know or see all the time, instead of having a mechanical voice on the phone with – 
Interviewer:
Right.
Sugarmon:
A canned message.
Interviewer:
Right, right.  Yeah.

[0:48:52]
Sugarmon:
But it got more sophisticated and so, but, you know, you'd give the candidates half of those cards and let people fill them out and they just turn them in, and we can crank it out in call folks, you know, "Here's, we've got your list."
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
You can just keep a flow going and we get bigger.  So, you can get a pretty – 
Interviewer:
Like a snowball effect.
Sugarmon:
Yeah, you can get – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
A pretty good.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
But I don't think they do it anymore.  It takes a little bit of front end input before you can get stuff like that put together.  I'm not sure anybody ________, boy, we used to love it.
Interviewer:
I saw two in looking at the coverage of all the fundraisers and ________ parties and lawn parties that went on.
Sugarmon:
See, then you can pull your combinations and you get – once you get the list, you can put together the precinct combinations for the race.  I was just looking at School District Four and you've got the precincts comprised that district – 

[0:49:57]
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
And you can identify the race and pull out the combinations or that particular race of precincts and eventually I would have pulled volunteers off of those contacts.
Interviewer:
Yeah, yeah.  Wow.
Sugarmon:
It gave you a lot of focus and flexibility.  I'm trying to – okay.  This is, this is, that's a format on the card ________ volunteer card.  And then we – this would be a list of the churches and this would be the election.  I don't know what the – we have the addresses of all the churches and we have barber shops and beauty shops – 
Interviewer:
Wow.

[0:51:22]
Sugarmon:
I think this is the scrapbook my mother has.  And I saw something in here.  You probably read all of these.
Interviewer:
The different articles on that?
Sugarmon:
About the campaign.  Where they – I think there's a story in here where the stole the – 
Interviewer:
I should ________.
Sugarmon:
________.
Interviewer:
How influential was the Tri-State Defender?

[0:52:27]
Sugarmon:
I don't know.  It was the vehicle, you know, black voice.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
Well, that's the, this was the one you just met.
Interviewer:
Oh.
Sugarmon:
________.
Interviewer:
Sure.

[0:53:20]
Sugarmon:
Here.  Somewhere they, one of these, I said we won everything but the election – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
And I meant in terms of having a critical mass of people – 
Interviewer:
Right.
Sugarmon:
Who wanted to stay involved.  Oh, Kennedy made me a member of the delegation to the Independent Ceremony of Trinidad-Tobago.  That was interesting.
Interviewer:
Oh, because of your involvement with the campaign for him?  Yeah.
Sugarmon:
I told you about them inviting all of our precinct?
Interviewer:
Yeah, yeah.
Sugarmon:
That was, that ________.  
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
I think Ms. Lillie Wheeler is one of ________ name.
Interviewer:
Oh, great.
Sugarmon:
You have to call me at the office, because I've got ________ there.
Interviewer:
Sure, sure.
Sugarmon:
And Virginia Betts, and they know two or three more.

[0:54:10]
Interviewer:
Okay, good.  That's such a beautiful story.
Sugarmon:
Oh, the favorite, my favorite part of it is Druzie Anderson – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
I was telling him, I said ________.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
God loved that.  I've got – I don't know, this – I'd never.  Well, mamma had all this stuff.  She was gone, you know, how you put things ________ – 
Interviewer:
Does she kept track of all your campaign activities – 
Sugarmon:
Yeah.
Interviewer:
And stuff?
Sugarmon:
This is More-, this is Morehouse.
Interviewer:
Okay.
Sugarmon:
This is me, and this is Ossie Davis.  He's, I mean – 
Interviewer:
Oh.
Sugarmon:
Not Ossie, this is Kenneth Davis.  He's Ossie's brother.

[0:55:02]
Interviewer:
Oh, okay.
Sugarmon:
And this is Stone Mountain from – 
Interviewer:
Oh.
Sugarmon:
This is the Administration Building of the Atlanta University System – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
And that's taken from the Bell Tower of ________.  It shouldn't have been us – 
Interviewer:
Told me that story [Laughs] – 
Sugarmon:
Put out here.  That's ________.  That was a sober prospective from the Bell Tower.
Interviewer:
Oh.  [Laughs] 
Sugarmon:
Taken when sober.  We got used to going up there, because when the Klan had a really, they'd burn crosses on Stone Mountain, and you can see them from the Bell Tower.
Interviewer:
Oh, and that's why King singled out Stone Mountain in his speech?
Sugarmon:
Yeah, that's why, that's why we used to go up there to see if we can find any souvenirs, you know?  
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
Burnt cross fragments or something.
Interviewer:
Oh.  
Sugarmon:
And that's Laurie.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
Did, I – I told you about her publications, her first book, or did I?

[0:56:09]
Interviewer:
No.
Sugarmon:
She was a, she was at Wellesley, because like I said, a freshman, my wife in law school was a, we – I went back to, I took some graduate course at Boston University my senior year.  I never filled out.  Tarrick's godmother is Egyptian, and she's married to an Italian ________________ officer.  And they lived, at that point, in Alexandria, Egypt, but she was a classmate of Laura's Wellesley.
Interviewer:
So, she has, she is Tarrick's mother, and Javell Tarrick is the name of a ________ general who took Gibraltar from the Christians
[0:57:01].
Sugarmon:
So, I figured it's a ________ for my son.  You know ________ and Brant is part of the ________, the Iroquois chief who united the Six Nations Joseph Brant, but Erica's name, her godmother is Austrian and she was at Wellesley.  So, all of those kids had names taken from their momma's ________.  
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
________ stayed in touch with them all ________.
Interviewer:
Sure.
Sugarmon:
But she had major, she was Phi Beta Kappa Spanish.  Her advisor at Wellesley had been Dorothea Walker's secretary ________, and they were on the side of the, against the fascists.  
Interviewer:
Okay.
Sugarmon:
The communist side, really.  Russians was backing them, Germany was backing Franco – 
Interviewer:
Yeah.

[0:57:53]
Sugarmon:
She used to tell Laura and them about walking through the lines.  They were dressed as peasant women, dirty clothes and all that, but they had bandoliers and had a laundry of about – baskets of food and fish, and the soldiers would take that.  ________ bandoliers under their dresses to get to the rebel, to the – well, I don't know what they call them –  whatever side that was against Franco.
Interviewer:
Wow.
Sugarmon:
And she had a catalog of all of Dorothea's ________.  She'd been a secretary.  She had this ________ books.  
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
So, she did her dissertation, when she got her PhD from Johns Hopkins, it was about the literary influences and the writing of Bertha Dorothea Walker.  The house of ________ all this.  He was a Spanish ________.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
So, she calls – this must have been about 15 years ago.  And she calls, she says, "I'm getting published."  I said, "Oh, yeah, great.  What's" – I'm thinking because she had written some scholarly things about ________.

[0:58:57]
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
I said – who is one of the major publishers – I said, "What's the title?"  I'm thinking about some major study on Spanish literature or something.
Interviewer:
Yeah, yeah.
Sugarmon:
She says, black erotica.  [Laughter]  So, I thought, "God, suppose I'm in it?" 
Interviewer:
Oh, no.
Sugarmon:
Then I thought, I said, "Hell, we were married 12 years, got four kids.  Suppose I'm not in it?"  [Laughter]  I didn't know which way I'd be put down.  So, she says, "No," she says, "Don't worry."  She said, "It's an anthology of erotica" – 
Interviewer:
Okay.  [Laughter] 
Sugarmon:
She said, "But don't get too relaxed, because I am writing an introduction to it."  [Laughter] 
Interviewer:
Oh, God.
Sugarmon:
I said, "Wow."
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
But she, I meant to ask you – 
Interviewer:
Yeah.

[0:59:53]
Sugarmon:
I forgot, but not about us, but about in North Carolina, there's a woman who wrote a book on Hooks.  You know her?  I saw her on – you know, I look at, after prime time, late at night and you get all kinds of interesting stuff.
Interviewer:
Yeah, she wrote a book on you?
Sugarmon:
Julia Hooks, the woman her who did the anti – 
Interviewer:
Really?
Sugarmon:
Anti-lynching.
Interviewer:
Right.
Sugarmon:
But Laura wrote one.  And I was just wondering what – 
Interviewer:
I haven't heard about that.
Sugarmon:
See, ________ Hooks is a descendant of her.
Interviewer:
Yeah, I've heard of her, but I didn't know if someone from North Carolina had – 
Sugarmon:
University, where are you from?
Interviewer:
University of North Carolina.
Sugarmon:
University?
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
Well, this one was from the University of North Carolina.  _______ triangle is that all three of them ________ triangle.
Interviewer:
Yeah, yeah.
Sugarmon:
I've had their names, but I forgot it now.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
Because it was last week, and she was on one of those shows that does book reviews.
Interviewer:
Oh, okay.
Sugarmon:
I've got a copy of Laura's book ________.
Interviewer:
Yeah.  Yeah, I wasn't aware of that.  That surprised me.

[1:01:06]
Sugarmon:
That's why I thought I would ask if you knew her, because – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
She's on the faculty, I think.  
Interviewer:
Okay.
Sugarmon:
Over there.
Interviewer:
Okay, sure.  Yep.
Sugarmon:
I'm trying to – there were several things that I thought you might – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
I mean, in the box, not just – 
Interviewer:
Right, right.
Sugarmon:
And I don't know where's the box.  I ran across them, but I didn't take anything out.
Interviewer:
Yeah.  How is Mr. Locker doing?
Sugarmon:
He's had another set back, I think.  He was at home.  
Interviewer:
Yeah.

Sugarmon:
He was walking around, driving without any help.  He never slowed down.

[1:02:02]
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
I don't think he's that chipper right now.  
Interviewer:
I called him when I first got here and he seemed fine, but then I wondered if something had happened.
Sugarmon:
When did you first get here?  How long ago was that?
Interviewer:
Oh, I think I called him around June 7th or so, and, yeah – 
Sugarmon:
I thought he had this ________ before that, but maybe not.
Interviewer:
Because he was involved, too, with a lot of the political stuff.
Sugarmon:
Yeah.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
Yep, he was chairman of the NAACP ________ Committee when I came back.
Interviewer:
Yeah.  You were saying the constant of the political activity where you, A. W.  Willis – 
Sugarmon:
Lockett was the one.  He – after a while, he got, he saw the ________.

[1:03:05]
Interviewer:
Yeah, George W. Lee?
Sugarmon:
George Lee was, he was the leader of the Republican group here.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
And the Lincoln League, and that was – and he also, he had real good political acumen.  He was a Republican because the Democrats were all under the heels of Krump.
Interviewer:
Yeah.  That was another thing I was wondering.  I was wondering why you ended up being Democrat, giving the south was so solidly Democrat, and – 
Sugarmon:
Because the Democrats had the presidency.  I – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
I read the, a lot of – when I was in college, I was interested in political science and I read a whole lot of ________ Michael ________, Year ________________ Flynn.  The Bronx County leader in New York and Flynn was the boss of the boss, and Pendergrass was – and I kept up – 

[1:04:13]
Interviewer:
Oh.
Sugarmon:
With Harry Truman.  I wrote – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
________ in Rutgers when Richard Nixon beat Helen Gahagan-Douglas for Congress.  That was his first elected ________.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
And they said at that point it was the dirtiest campaign in history.  And so, I was part of a group in the, on the college campus where they ________ cards to voters in New Jersey urging them to back her.  And I don't know, I just somehow got active in the Democratic Party, and voted here.  

 
You can vote – I remember, well, Roosevelt always, you know I mean, he represented.  And in front of my home there on Walker, there was a streetcar, and it was always doing public works administration work, and they started all those housing projects.  

[1:05:06]
 
And ________ Garden was a community improvement when they built it.  And there was a place called Suzette Bottoms, which you had a row of shotgun duplexes facing each other and at one end was a pump, you know, cast iron water faucet and at the other end was a row of outhouses.  And that was what was – 
Interviewer:
Oh.
Sugarmon:
And – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
So, I mean, the ________ was gone – my mother always used to save some food for somebody that would come up needing a sandwich.  I got, we got use to that.  And I'd be embarrassed when she'd call me up for lunch, because none of my friends and we didn't have enough.  She, maybe sardines, a can of sardines.  
Interviewer:
Right.

[1:05:56]
Sugarmon:
I'll tell her, don't you be telling that.  Just call me and talk through the fence.  I mean, the Democrats were – I associated the Republican Party then ________ Civil War movement, who?  The Depression.  
Interviewer:
Right.  Right.  How influential was the Lincoln League ________?
Sugarmon:
They were influential if there was a Republican president in political things here, because – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
The Republicans always ________ as safe.  And early on, the Republican Party, until the reaction to the post, to the post-Civil War Era, Mississippi had a lot of black congressmen, and the legislature was – you know, that sort of thing.

[1:07:01]
Interviewer:
Right.  
Sugarmon:
So, the Republican Party had a lot of black participation because of that schism.  Democrats were the rebels and East Tennessee was Republicans during the Civil War.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
And the cotton economy was west of the Tennessee River here, basically.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
And here's some clippings here, too.  ________ '76, you know?  This is Alma Morris – 

[1:08:00]
Interviewer:
Oh.
Sugarmon:
That's the woman I was telling you about.  
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
Her husband.
Interviewer:
Okay.
Sugarmon:
His candidacy broke Klondike, I mean, broke, yeah, Klondike out of the club.  He wouldn't even talk to afterwards.
Interviewer:
Yeah, I have heard a lot about her.
Sugarmon:
She means well, but she's often misinformed.
Interviewer:
Hmm.
Sugarmon:
Let me see Kate Sessions was a solid one.  They were good buddies.  When Kate died ________ Alma was ________.
Interviewer:
Is Alma Morris still living?
Sugarmon:
Yeah, she'll be around a couple ________.  
Interviewer:
What was women's ________ to be like Democrat – the role of women in electoral politics?  It seems like men were more like the leaders of the clubs, but that women were really active ________.

[1:09:00]
Sugarmon:
The women were the muscle.  The women were the, the women were the driving wheel.
Interviewer:
Hmm.
Sugarmon:
The men made the noise and the women did the work, except for a few of us, because I mean, I thought the noise didn't matter.  I thought the people who mattered were the ones who were gone be out there doing the grunt work.
Interviewer:
Yeah, the typing up the canvassing lists, and – 
Sugarmon:
Yeah, yeah.
Interviewer:
The organization and that sort of stuff.
Sugarmon:
Yeah, I mean, always.  I mean, a lot of the folks thought politics was about making speeches and that was the least of it.
Interviewer:
It seems to, like, when looking at the press coverage of the speeches what got the most applause is when you or other candidates made statements about how this is a battle for human rights, dignity and not just about political power or Civil Rights, I guess.

[1:09:58]
Sugarmon:
Well, back then – you mean in '59?
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
They got tapes of that now?  
Interviewer:
I saw newspaper coverage.
Sugarmon:
Oh, oh.
Interviewer:
I haven't seen tapes, so, yeah.
Sugarmon:
I didn't even know they ________.  
Interviewer:
And then the newspaper coverage would talk about how this phrase in particular got a lot of applause.
Sugarmon:
________ this one ________.  Look at this.
Interviewer:
W. C.  Handy.

[1:10:56]
Sugarmon:
Yeah, I, I don't know – probably ought to give it to the library.
Interviewer:
Yeah.  Yeah.
Sugarmon:
I still haven't got to the file I'm looking for.  Oh, God.  ________ one of these.
Interviewer:
How did the political activity intersect with the protest activity when incidents came ________ – 
Sugarmon:
How did what?
Interviewer:
The political activities intersect with the protest activity.  You talked about how one of the ways was having the same leadership, meetings and so forth?
Sugarmon:
Yeah, the, well, the boycott for example was the NAACP driven, and the NAACP officers were the officers negotiating in the committees the various, the Chamber of Commerce committees, the NAACP had leadership ________, but those leaders were also the Democratic Club leaders.

[1:12:02]
Interviewer:
Yeah, yeah.
Sugarmon:
And so, we had on the boycott, it was the NAACP boycott, but the foot soldiers were out of those precincts.  
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
I think Vaska was talking about that group who worked from Florida that walked to the picket line, who had that picket line on Main Street?
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
They walked to the picket line.  They walked the picket line and then walked back over to Florida.
Interviewer:
And Florida's where it's – 
Sugarmon:
Florida Street, Florida Street and there's a little bitty street, something, he had a barber shop there.  Mosby is his name.  Virile Mosby was the guy who was the leader of that campaign.
Interviewer:
Okay.
Sugarmon:
And he and some of the beauticians and some of the neighborhood, they would walk from his barbershop across Krump, down that part of South Main to Biehl to Auction, and he'd walk the picket line.  Went from Biehl to Auction – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
I mean, and they'd walk that, and we had a picket every 25 feet for 18 months on both sides of Biehl Street, I mean – 

[1:13:00]
Interviewer:
Wow.
Sugarmon:
Both sides of Main Street.
Interviewer:
Main Street, yeah.
Sugarmon:
And then they, when they got through with their tour, they'd walk back home.  I mean, they had no cars.
Interviewer:
Wow.
Sugarmon:
And so.  [Laughs]  I mean, that kind of commitment was, you know, how can you not be proud of those folks.
Interviewer:
Right, right.  
Sugarmon:
But the precinct roots fed, was the circulation system for the bodies that came into the, you know, went down to be pickets or sit-in or whatever.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
________ that ________.
Interviewer:
Right, right.
Sugarmon:
And the precinct we was able to tell us folks what was coming, what they were gonna do, why – I'm trying to find – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
Did I show you that thing, "Why we strike"?  The one, the commercial ________ – 
Interviewer:
No, I don't, not yet.
Sugarmon:
I found it.  I've got, I've got the galley proof of it.

[1:13:55]
Interviewer:
Okay.  Did Bill Ferris in the '59 campaign come out real strongly against your election?  Because it strikes me – I've learned a lot about him.
Sugarmon:
________ the '59 campaign.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
He was my ________.
Interviewer:
Right.
Sugarmon:
He came out against Ed Dubyus, right when I was ________ mayor of ________, or something.
Interviewer:
Oh, okay, yeah.
Sugarmon:
And we wrote a reply to him, and I'm trying – I've got that somewhere.  I may have another box.
Interviewer:
It seemed like later on he was, Bill Ferris, progressive in terms of civil rights and – 
Sugarmon:
Yeah, he wasn't a rabid person – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
You know what I mean?  No.
Interviewer:
Right.
Sugarmon:
He was taking advantage of the circumstances, that's all.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
I mean, that's fair.  [Laughter]  I just happen to be in the way of it ________.
Interviewer:
Right, right.
Sugarmon:
No, we're friends now.  We talk.  ________ me doing the sit-ins.

[1:15:05]
Interviewer:
Oh.
Sugarmon:
That's was, here's – 
Interviewer:
Okay.
Sugarmon:
That's the first kids ________.  I walked those twins to school – 
Interviewer:
Oh – 
Sugarmon:
Desegregation.
Interviewer:
So, you're telling me about before.  Yeah.
Sugarmon:
Now, I think this is a – I've got the brief, but this is a copy of the index to a brief that was filed by the Citizen's Council in the school case in opposition to desegregation.  And look at the third topic down, the third or fourth.
Interviewer:
The horrible and disgusting detriment ________.
Sugarmon:
One more line down.
Interviewer:
Integration of public schools together the calamity and mischief of Negro ________.

[1:16:00]
Sugarmon:
Keep on going.
Interviewer:
Negro innate – 
Sugarmon:
________ cannibalism.
Interviewer:
That's so ________ – 
Sugarmon:
A. W., at the recess, we told the guy who wrote that – Northrop, what's his name?  Marvin Brooks Norfleet?  Is his name on there?
Interviewer:
His name's not on here.
Sugarmon:
Okay, it must be on the other, the copy.  I've got the rest of it.  We said, "We're interested in cannibalism.  Come on and go to lunch with us."  [Laughter] ________________.  I'm gonna take you to lunch.  [Laughter]  Here's the letter I wrote Sasser.  He was, said he needed, he had some other people ________ – there was a vacancy – U.S.  Attorney, I mean, the deputy.  What year is that?

[1:16:58]
Interviewer:
This is 1979.
Sugarmon:
Okay, yeah, U.S.  Attorney vacancy.  Here's a letter A. W.  Willis and I wrote.  This is early on.  That's just the flavor.  This is before the political stuff started.  
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
Sort of – not before, but ________.  The local Community Theater desegregated, we wouldn't go.  A. W.'s then wife – here's the letter to Ferris.
Interviewer:
Oh.
Sugarmon:
The open letter to Ferris – until, was it Gypsy – that's the movie that was playing?
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
And we went and they wouldn't let us in.  [Laughs]  I guess we were ________ supposed ________ exposed like that.  

[1:17:53]
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
So, that meant that they desegregated ________ except when ________ had some legs on us ________.
Interviewer:
Did you get a response to this?
Sugarmon:
Hmm?
Interviewer:
They desegregated then?
Sugarmon:
________________ Equity blacklisted the theater until they, till they desegregated.
Interviewer:
Wow.  
Sugarmon:
This is the campaign I was talking about ________ ran for the House and I ran for the Senate.
Interviewer:
Okay.
Sugarmon:
Here's another – our campaign piece in '60.  I think it may be either the Kennedy or ________.  One of those pieces ________, the club put out is in the Kennedy Library, cause the Orange Mound – here is it – here is it, right here.  Look at that.  One of the guys in the Orange Mound Club used to cook in the summer for Jackie's family.  They had a house up there in, you know, the Kennedy ________.

[1:19:00]
Interviewer:
Oh, in the – 
Sugarmon:
And he took that up there.  And so, they got it and they put it in their archives, Kennedy Archives.
Interviewer:
Wow.
Sugarmon:
See inside each one of those precincts we was ________.  Not each, but a lot of them – 
Interviewer:
Oh, yeah.
Sugarmon:
A lot of issues and stuff.
Interviewer:
Sure.  I wondered how much material is on Memphis in the Kennedy Library.
Sugarmon:
I don't know.  John Seigenthaler might.  He was a reporter for the Tennessean during that campaign.  And so, he stayed in touch a lot.  They knew exactly what we were doing.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
Here is a, one of the brochures we put out during ________ election.  There's two things – this editorial right here and the one inside.  This was like a tabloid type.  Rudolph Jones did the layout for us.  Remember I told you we were friends.  

[1:20:08]
 
Jake Butcher was running for governor.  We weren't backing him.  He was a banker, real rich.  And his candidate – Larry Bates was his candidate for governor.  Chips Off The Butcher's Block.  This is the house that Jake Built and that's the savings and loan, and this is the man that works in the house that Jake built.  

 
That's Bates.  This is the law that's pushed by the man that works in the house that Jake built that forced sterilization of welfare mothers.  That was a bill that was ________ was sponsoring.  These are the people – right here.  These are the people that fought the law that was pushed by the man who worked in the house that Jake built.  

 
Had his ________.  This is the man that worked for Jake to get into the house that Jake built.  ________ that Jake wants, that's the governor's mansion and his Butcher picks Bates proposed.  Do these people help this man help Jake get the house that Jake wants?  Vote against Jake Butcher.  And then it has an editorial right across it.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
So, it's got a lot of flash, and it's got the substance of why we were opposing him – 

[1:21:03]
Interviewer:
Right, right.
Sugarmon:
And on this one, Eddie Barn is a country music singer here.  ________ Dale Horton was running for attorney general, and Roy Nixon – I think it was Nixon, was running for sheriff and this ________ vote for Eddie Barnes for Sheriff, Nixon's opponent for sheriff.  We don't have his picture.  Just vote for him against Nixon, you know, because Nixon – 

 
When a kid here was beaten to death by some deputy sheriff's after a police chase – I'm just – no theft or nothing.  He was speeding – it was like – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
And they beat him to death.  And when they got acquitted, Nixon threw a party for them. 
[1:21:58] 
Interviewer:
Ah.
Sugarmon:
So, we said, this guy never knew why we – we end up ________ we said ________ when he gone make speeches.  We said, "Man, you don't understand.  This is a protest vote."
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
If you ________ our folks seated ________.  They gone wonder why – they all know just to vote against Nixon's opponent.  Well, they're telling you ________ the hell we're backing you.  [Laughs]  Obviously, you're lose yourself some votes.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
You get up there with that accent and start talking.  But he had no issues.  He was just up there country.  But – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
I forgot what the tour is. 

Interviewer:
Was that a typical way that you did campaign literature?
Sugarmon:
Yeah, it depended, you know.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
We figured we had to do something ________.
Interviewer:
Right, against this person.

[1:22:58]
Sugarmon:
This is a sit-in docket here.  Library, I think.  Main Branch.  Page two, top line Marion Barry.  [Laughs]  He went on to higher crimes [Laughter] – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
And misdemeanors.
Interviewer:
Yeah.  
Sugarmon:
I think this is the file I had that – I've got, I'm looking for that ________________ from "Why We Strike" – 

[1:24:00]
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
________ run across it.  ________ some of this stuff ________.
Interviewer:
What do you see as benefits and limits of all this electoral activity.
Sugarmon:
________ what?
Interviewer:
The benefits and limits of the electoral activity.
Sugarmon:
You mean now?
Interviewer:
Yeah, now, then.  You know, did it accomplish as much as you would have liked or turn out differently than you thought, or – 
Sugarmon:
It never accomplishes as much as I would like – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
But what are the options?  I mean, the, you can do strikes, I mean, you can do pickets and direct action and political action.  If you can, every now and then, it coalesces, like the effort for Harry Truman.  I worked in New Jersey.  That was a grunt ________ when he beat Dewey, and that was, that was as good as it got, then, until John Kennedy's election.

[1:25:11]
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
And the highs are high and the lows are low.
Interviewer:
Right.  Right.
Sugarmon:
But the, I don't think our vote now, our electorate now is sophisticated enough, but has the capacity for critical processing and all the crap that comes ________ – the electronics media is like the coliseum in ancient Rome.  It's a big distraction.  Keep folk off the issues.
Interviewer:
Hmm
[1:25:58].
Sugarmon:
Do this one more time to see if – I'm looking for that ________ "Why We Strike," thing.
Interviewer:
Sure.  So, the Kennedy's they got interested in the black vote in Memphis through the '59 elections ________.
Sugarmon:
They had done some research about the black potential in the south, you know, ________ part of the preparation for the campaign – 

Interviewer:
Yeah.

Sugarmon:
And because Seigenthaler had been assigned to Bobby Kennedy by the Tennessean during the campaign, they became good friends.  And Seigenthaler, I think, is the one who focused Bobby on Memphis, because he had watched the Democratic Club emerge after '59, you know – 

[1:27:02]
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
The governor, all that stuff.
Interviewer:
Right, right.
Sugarmon:
And when we clashed, politically, we clashed – I mean, not falling out, but I ran for the Democratic National Committee, one time and he was backing Gill Merritt, and I wouldn't get out of the race and I got more votes than Merritt did, but the guy who won was a guy named Brossard from East Tennessee.  


And now Merritt and I are friends.  He's on the Third Circuit, Six, Sixth Circuit Court of Appeals, but he was the lawyer for the Democratic State Xavier Committee when Sasser – a friend of mine, a lawyer name Henry Sutton and Sasser, I think had gone to Vanderbilt together.  And I had know Will Cheeks through Democratic stuff.  He's with Maxwell House Coffee.

[1:27:57]

It was of Nashville, but he was secretary of the party, statewide.  So, I was backing Will Cheeks for chairman and Henry was backing Sasser.  So, the night before the elections, they met and they had agreed that whoever won chairman would back the other for secretary.  So, Sasser became the party chairman, and Cheek became the party secretary.  

 
And at that point, at some point during that, like, right, pretty close to that period, all, the whole State Supreme Court came up for election.  And I took, I was ________, I bugged Sasser into having the State Convention endorse the slate.  
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
And he didn't want to.  He said, "That might get out of hand with the Congressional."  I said, "Well, we got 23 percent of that vote in Shelby County."  I said, "And we got a lot more of that vote in Nashville, we got more" – I said, "We might have enough votes to take it away from you ________." 

[1:28:53]
 
So, he said, "Let me see what I can" – his solution was he had the party adopt a blue ribbon commission to invite people who were interested to be considered for recommendation to the slate we put together.  And I was on it and ________ was the Speaker of the Senate, and he says, now, he's ________ governor, but he's retired ________.  

 
He was, I think a pretty good governor, and ________.  But anyway, we interviewed people who were interested in running, and the slate, it retired all but one of the incumbents.  And it pulled the state from mid-Civil War, I think.  [Laughs]  I mean, I'm exaggerating, but – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
We were terrible – into being one of a more progressive force in the country with one election period.
Interviewer:
Yeah.  Wow.

[1:29:50]
Sugarmon:
And we wed have had five, but I had, Otis Higgs had agreed to run and after the deadline for qualifying, he changed his mind and pulled out.  I think he had some pressure on him from some woman ________.  I can't prove it, but about a child out of wedlock, but the reporters all knew it.  And that's old news.  ________, but he pulled out.  She threatened to go public with it, I think.
Interviewer:
Oh.
Sugarmon:
And so, this guy, you know, Fones wasn't bad, but we could have done better.  Higgs being, that would have been the first black on the Tennessee Supreme Court.
Interviewer:
Oh, right, right.
Sugarmon:
And he's bright.  He's really competent, but we – and Gill Merritt was the attorney, the ________ attorney at the meeting where we got that slate put together.  And we had launched – traditionally, it's two from each section.  There's five judges, but the grand ________ that doesn't have two of the members of the Supreme Court have the right, have the attorney general selected from that slate.

[1:30:50]
Interviewer:
Oh.
Sugarmon:
That's how you do that.
Interviewer:
Okay.
Sugarmon:
________, up.  I don't know whether that still that way or not, but  we, it usually start from west to east and one of the people we work with on the committee named, I forgot her name, but she was a ________ Democrat from upper East Tennessee.  
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
And she, and the east and west thing had been the holdover from the days when the Krump machine and the ________ machine out of Chattanooga ran state politics, you know, a few of the railroad connections.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
And so, Memphis was not very liked.  It's not like, still not liked much, but she says, "Why does everything have to go – why don't we – you all call yourselves reformers?  Why don't you reverse that for a change?"  ________ we were having problems.  Only one judge would run against – one of the people on slate to run with.  

[1:31:46]
 
Most ________, I'm not gone run against a chief justice, you know.  And this guy said, "I'll run wherever you'll put me."  So, we had to keep him off the slate to we got to where the judge, the chief justice came up, which meant ________.  But we figured if we reverse it and go from east, west to east, we will have thinned it down by the time we get to the chief justice, who was out of West Tennessee, which means we have to leave this man from East Tennessee.  

 
And we had asked him what readings other than legal research have you done in the past ________, and this guy from Chattanooga ________ so long ________ he had read all of the black revolutionary literature.  And I asked him, "Why do you" – and he says, "Well, a lot of these people come in front of me, I need to know something about what their thinking is."  

 
"You know, I need to – it give me some insight so I can understand why they're doing whatever."  I said, I had ________ he was going to be one of them.  But we had to leave him off the first trip – 
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
Because we were going from east to west, but it left him available to put on the slate against the chief justice when his turn in West Tennessee came up to be – for the slate to be put together.

[1:32:48]
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
And when this woman said, "Why don't you ever?"  I looked at him and said, "Henry, and said, "Henry ________________ where we can" – because we had the votes.  We went around us.  We knew how many, knew how many each one of them had from each division.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
And so, we said, "Okay," so, we went from east to – and he got left off after we passed the East Tennessee slots and the chief justice was at large, I think it was from west – he could, they could be running _______.  Anyway we reversed it so he – "Why'd you do that?"  I said, "We had to keep you in the holding pattern.  Just trust us."
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
And ________, that reversal, that was the smoothest move I can remember seeing.  [Laughs]  You can't imagine being placed on ice until you got over here where the man you wanted to it was hit.  And we did it.  We took him out.
Interviewer:
Oh.
Sugarmon:
I'm proud of that.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
And from that, from now, I think there may be two women on the Supreme Court, now.
Interviewer:
Wow.
Sugarmon:
Any of that kind of stuff I liked.
Interviewer:
Yeah, yeah.  

[1:34:07]
Sugarmon:
Oh.  This is the case, Marvin versus Norfleet.  The cannibalism.
Interviewer:
Oh.
Sugarmon:
That's the lawyer who wrote it.  These two lawyers both called us up and apologized.  They said, "That ________ asked us if we then joined the brief."  He ________, "I was ________different.  I ain't that dumb."  He said, "Take" – Eli, Richard Eli and the other lawyer.
Interviewer:
Oh.
Sugarmon:
Norfleet wrote the brief and caused ________, you know, wanted to make it look like there's a bunch of lawyers ________ looney, "Can I use it?"  "Oh, yeah, no problem."  
Interviewer:
Oh.
Sugarmon:
But then when they found out ________ – 
Interviewer:
What he had – 
Sugarmon:
________ [Laughs]  – good God.
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
If I had known that was gone be his argument that would, no way I would have agreed.
Interviewer:
Right.

[1:34:51]
Sugarmon:
Cause the city, the attorney for the city wound up arguing against him being allowed to file, and we went out and argued he ought to be allowed to file.  And after we recessed, he said, "I never dreamed I'd be backing – we'd be reversed on this kind of issue."  And he said, "Why y'all want" –  We said, "We think they ought to know what kind of folk we got to deal with."  [Laughs] 
Interviewer:
Oh.
Sugarmon:
________ spokesman for a significant part of the population, here.  So, the city ought to know it.  
Interviewer:
Yeah.
Sugarmon:
I mean, the court ought to know it.  Keep unfolding this ________.  This is not what I want.
[End of Audio]

www.verbalink.com

Page 1 of 57

